
Oświadczenie złożone 
przez senator Alicję Chybicką 

na 30. posiedzeniu Senatu 
w dniu 4 kwietnia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza oraz do prezes Narodowego Fundu-
szu Zdrowia Agnieszki Pachciarz 

Szanowny Panie Ministrze! Szanowna Pani Prezes! 
Do mojego biura wpłynęło pismo profesora Kazimierza Kuliczkowskiego, dolnośląskiego konsultanta 

w dziedzinie hematologii, zawierające prośbę o interwencję w sprawie finansowania leczenia w ramach che-
mioterapii niestandardowej pacjentów ze szpiczakiem mnogim oraz białaczką mieloblastyczną. 

Dolnośląski Oddział Wojewódzki NFZ 11 i 12 marca 2013 r. wystosował do dyrektorów szpitali pisma, 
w których informował o zmniejszeniu poziomu refundacji dwóch leków: vidazy i revlimidu. Niestety, mimo 
że zmienił się poziom ich refundacji, nie zmieniła się cena, za jaką szpitale kupują wyżej wymienione leki. 
A to oznacza, że szpitale będą otrzymywać z NFZ mniejsze pieniądze niż faktycznie ponoszone koszty lecze-
nia. Taka sytuacja spowodowała, że szpitale już teraz planują wycofanie się ze stosowania vidazy i revlimidu, 
gdyż nie chcą się zadłużać. A to się wiąże z tym, że pacjenci ze szpiczakiem mnogim i białaczką mielobla-
styczną zostaną pozbawieni leczenia. 

Co więcej, Dolnośląski Oddział Wojewódzki NFZ poinformował również o tym, że mniejsze finansowa-
nie ma działać wstecz, i zobowiązał szpitale do zwrotu kosztów dotyczących już leczonych pacjentów, na 
które NFZ wcześniej wydał zgodę w oparciu o wówczas obowiązujące stawki. 

Zwracam się do Państwa z gorącą prośbą o przeanalizowanie przedstawionego problemu i podjęcie odpo-
wiednich decyzji umożliwiających szpitalom leczenie pacjentów ze szpiczakiem mnogim oraz białaczką mie-
loblastyczną. 

Z wyrazami szacunku 
Alicja Chybicka 

 
 
 


